

Sirküler No : 2026/64

31.07.2026, Bursa

Konu : 7590 Sayılı Kanun ile Yapılan SGK Düzenlemeleri

İşveren teşviklerinden en düşük emekli aylığına, turizm sektörüne sağlanan özel prim desteklerinden İşsizlik Sigortası Fonu kaynaklı istihdam programlarına kadar çalışma hayatında önemli değişiklikler içeren 7590 sayılı “Bazı Kanun ve Kanun Hükmünde Kararnamelerde Değişiklik Yapılmasına Dair Kanun”, 31 Temmuz 2026 tarihli ve 33126 sayılı Resmi Gazete’de yayımlanarak resmen yürürlüğe girmiştir. Bu sirkülerimizde, yasalararak yürürlüğe giren 5 temel düzenlemenin bordro, İK ve sosyal güvenlik uygulamalarına yansımaları teknik detaylarıyla ele alınmıştır.

1-) İmalat Sanayiinde İstihdamı Korumaya Yönelik Destek Programlarının Süresinin Uzatılması

4447 sayılı İşsizlik Sigortası Kanununun geçici 35 inci maddesinde yapılan değişiklikle, imalat sektöründe istihdamın korunması amacıyla yürütülen destek programlarının İşsizlik Sigortası Fonundan karşılanmasına ilişkin süre 31/12/2026 tarihinden **31/12/2028** tarihine uzatılmıştır.

Mevcut düzenleme uyarınca, imalat sanayi sektörlerinde istihdamın korunması ve artırılması amacıyla, 1 Ocak 2026 - 31 Aralık 2026 döneminde Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı ile KOSGEB tarafından uygulanacak destek programlarının finansmanı İşsizlik Sigortası Fonundan karşılanmaktadır. Destek programı kapsamında, 2025 yılı Kasım-Aralık dönemindeki ortalama istihdam seviyesini koruyan imalat sanayi işletmelerine destek sağlanmakta; tekstil, hazır giyim, deri, mobilya ve belirli aksesuar imalatı sektörlerinde faaliyet gösteren işletmeler bakımından doğrudan prim günü esaslı destek, diğer imalat sanayi KOBİ’leri bakımından ise belirlenen şartlar çerçevesinde kredi finansmanına yönelik destek uygulanmaktadır.

Kanunla, destek programlarının İşsizlik Sigortası Fonundan karşılanmasına ilişkin süre 31/12/2028 tarihine kadar uzatılmış; geçici 35 inci maddede 2025 yılına yapılan atıflara 2026 ve 2027 yılları da eklenmiştir.

2-) Turizm Sektörüne Yönelik Geçici Sigorta Primi Desteği Sağlanması

4447 sayılı İşsizlik Sigortası Kanununa geçici 36 ncı madde eklenmiş olup düzenleme ile 2634 sayılı Turizmi Teşvik Kanunu kapsamında Kültür ve Turizm Bakanlığından turizm işletmesi belgesi almış özel sektöre ait konaklama tesisi işyerlerinde, **2026 yılı Mayıs ila Aralık aylarına/dönemlerine ilişkin olmak üzere, tesisin faaliyette bulunduğu aylar/dönemlerle sınırlı olarak sigorta primi desteği getirilmiştir.**

Destek tutarı, ilgili ayda/dönemde verilen muhtasar ve prim hizmet beyannamesiyle 5510 sayılı Kanunun 4/(a) bendi kapsamında uzun vadeli sigorta kollarına tabi olarak bildirilen **sigortalıların prim ödeme gün sayısının 116,67 TL ile çarpılması suretiyle hesaplanır**. Hesaplanan tutar, işverenlerin Sosyal Güvenlik Kurumuna ödeyecekleri sigorta primlerinden mahsup edilmek suretiyle İşsizlik Sigortası Fonundan karşılanacaktır.

Destekten yararlanılabilmesi için işyerine ilişkin muhtasar ve prim hizmet beyannamelerinin yasal süresinde verilmesi, primlerin yasal süresinde ödenmesi ve Sosyal Güvenlik Kurumuna prim, idari para cezası ile bunlara ilişkin gecikme cezası ve gecikme zammı borcu bulunmaması gerekmektedir. Bununla birlikte, söz konusu borçlarını 6183 sayılı Kanunun 48 inci maddesine göre tecil ettiren ve taksitlendiren veya ilgili diğer kanunlar uyarınca yapılandıran işverenler, taksitlendirme veya yapılandırmanın devamı süresince destekten yararlanabilecektir.

Mevcut bir işletmenin kapatılarak farklı ad, unvan veya iş birimi altında açılması, yönetim ve kontrol ilişkisi bulunan şirketler arasında istihdamın kaydırılması, şahıs işletmelerinde işletme sahipliğinin değiştirilmesi veya destekten yararlanmak amacıyla muvazaalı işlem tesis edildiğinin anlaşılması halinde, Fondan karşılanan tutarlar gecikme cezası ve gecikme zammıyla birlikte işverenden tahsil edilecektir.

Ayrıca, yapılan denetim ve kontrollerde çalıştırılan kişilerin sigortalı olarak bildirilmediğinin, bildirilen sigortalının fiilen çalışmadığının veya sigortalıların prime esas kazançlarının eksik bildirildiğinin tespit edilmesi halinde, Fondan karşılanan tutarlar gecikme cezası ve gecikme zammıyla birlikte geri alınacaktır. Ancak, ilgili ayda aylık brüt asgari ücretin onda birini geçmeyecek tutarda eksik prime esas kazanç bildirimi yapıldığının tespiti halinde, Sosyal Güvenlik Kurumunca yapılacak ihtar üzerine 15 günlük süre içinde eksikliğin giderilmesi durumunda destekten yararlanmaya devam edilebilecektir.

Düzenleme uyarınca destekten; **sosyal güvenlik destek primine tabi çalışanlar, yabancı uyruklu sigortalılar ve yurt dışında çalışan sigortalılar** için yararlanılamayacaktır.

Aynı ayda/dönemde diğer sigorta primi teşvik, destek ve indirimlerinden yararlanılması halinde, bu madde kapsamında sağlanacak destek tutarı, diğer teşvik, destek ve indirimler uygulandıktan sonra Sosyal Güvenlik Kurumuna ödenmesi gereken sigorta primi tutarını aşamayacaktır. Fondan karşılanan tutarlar, gelir ve kurumlar vergisi uygulamalarında gelir, gider veya maliyet unsuru olarak dikkate alınmayacaktır. 2026 yılı Mayıs ayı döneminden itibaren uygulanmak üzere 31/7/2026 tarihinde yürürlüğe girmiştir.

3-) En Düşük Emekli Aylığı Ödeme Tutarının Artırılması

5510 sayılı Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası Kanununun ek 19 uncu maddesinde yapılan değişiklikle, yaşlılık, malullük ve ölüm aylığı almakta olan emekliler ve hak sahipleri bakımından dosya bazında 20.000 TL olarak uygulanan en düşük aylık ödeme tutarı 2026 yılı Temmuz ayı ödeme döneminden itibaren uygulanmak üzere **23.552 TL'ye yükseltilmiştir**.

4-)Hazine Tarafından SGK'ya Yapılan Prim Katkısı Kaldırıldı

5510 sayılı Kanun'un 81'inci maddesinde yer alan ve Hazine tarafından Kurumun tahsil ettiği primlerin %25'i oranında SGK'ya yapılan Devlet katkısı ödeme mekanizması

kaldırılarak bütçe ödemelerinin izlenebilirliğini artırmak, mükerrer bütçe transferlerini önlemek ve mali süreçleri sadeleştirilmesi amaçlanmıştır.

5. İK Yöneticileri ve Bordro Uzmanları İçin Operasyonel Notlar

7590 sayılı Kanunun Resmi Gazete’de yayımlanmasıyla birlikte mali işler ve İK birimlerinin şu adımları atması gerekmektedir

İmalat ve İlave İstihdam Teşvik Tanımlamaları: 2028 sonuna kadar uzatılan İşsizlik Sigortası Fonu teşvikleri ile 2027 sonuna kadar uzatılan imalat sanayi teşvik kodları (25510, 16322 vb.) bordro yazılımlarında güncellenmeli, teşvikli e-Bildirge onayları bu uzatım sürelerine göre kurgulanmalıdır.

Turizm Prim Desteği Mahsupları: Turizm işletmesi belgeli oteller, Mayıs, Haziran ve Temmuz aylarına ait düzeltme ve cari dönem Muhtasar ve Prim Hizmet Beyannamelerinde (MPHİB) günlük 116,67 TL’lik mahsup tutarlarını İşsizlik Sigortası Fonu kalemi olarak muhasebeleştirmelidir.

Bilgilerinize sunarız, Saygılarımızla.

İHSAN AKAR
YEMİNLİ MALİ MÜŞAVİR
ULUDAĞ BAĞIMSIZ DENETİM VE YMM A.Ş

Yukarıda yer verilen açıklamalarımız konuya ilişkin genel bilgiler içermekte olup konu hakkında ek bilgi gerektiğinde bizimle temasa geçmenizi önerilir.